
HØRINGSSVAR ved Anne Østergaard, Mondrupsvej 20a

I Stavtrup Stationsby, hvor jeg bor, er der trods massiv byudvikling, endnu en enkelt 
centralt placeret ubebygget mark tilbage, kaldet Bispemarken. 
Bispemarken ligger i naturligvis forlængelse af Klokkeskoven ned mod Brabrand Sø 
og Brabrandstien og kan på denne måde forlænge den grønne kile, som i forvejen 
eksisterer. Markens placering ned mod Brabrandsøen og de meget store og gamle 
bøgetræer har desuden en visuel oplevelsesværdi, når man kommer ad 
Klokkeskovvej. Man ved, at man snart er på det rekreative område ved 
Brabrandstien og forlader byens støj.

Den gamle vej jeg bor på , som er nabo til marken, sikrer roen og stilheden i 
Stationsbyen og tilbyder rekreation ikke kun for vejens beboere, men også for andre 
brugere. Vejen bruges dagligt af bl.a. forældre på barsel, som kører de små børn i 
barne- og klapvogne. Små børn øver også her deres balanceevne på gåcykler og på 
rulleskøjter.

Den kørende trafik er alene vejens beboere og gæster, som respekterer, at den 
meget smalle private vej også er et uderum for legende børn og for andre sårbare 
brugere fra plejehjem og hospice.
 
Bispemarken ejes af kommunen og kan med enkle greb plantes til med træer, buske 
og små stier, så både folk og fæ kan færdes her på vej til og fra Brabrand Sø. Måske 
kan her også etableres et lille vandhul til glæde for biodiversiteten.

I stedet for dette ønske om naturligt at forlænge det rekreative område ved 
Klokkeskoven og fastholde og ikke bryde den eksisterende sigtelinje mod søen, er 
der stærke kræfter i gang for at bygge en hal tre gange Domkirkens areal på denne 
oase.

Luften, dyre- og menneskelivet ville vinde ved at lade Bispemarken forblive 
ubebygget.


